
Høringssvar fra Hanne Engberg 

 

Jeg kan se at i jeres forslag ligger op til at lukke ordblindeskolen og ligge dette ud lige som de andre 
special tilbud. 

Som forældre til et ordblindbarn kan jeg kun sige at dette vil være katastrofe, både for borgere i Ballerup 
kommune men også for de brugere som kommer fra andre kommuner. 

At være forældre til et ordblindt barn er hårdt og de fleste kæmper i forvejen med manglende 
annerkendelse af ordblindhed, manglende redskaber (it-støtte) og lærer som ikke har tilstrækkelig viden 

om ordblindhed. Hvis I lukker Ordblindeskolen så fjerne i det eneste sted, hvor lærer, forældre og elever 
som har behov for viden virkelig kan få hjælp. Den viden som skolen og personalet har er så vigtig for 
vores børn, uden deres hjælp er der endnu flere af dem som kommer til at forlade skolen uden en 
afgangseksamen, og der ved ingen mulighed for at starte på en uddannelse. Der bliver ingen steder at 
hente viden og ingen hjælp at hente for hverken lærer, forældre eller børn. 

Jeres forslag sidestiller børn med ordblindehed og indlæringsvanskeligheder med børn med AHDH og 
Autisme. Disse to grupper af børn har ikke de samme behov og det vigtigt at forstå at den uro som langt 
de fleste AHDH børn skaber grundet deres hypper aktive niveau skader de ordblinde børn, da disse er 
meget følsomme over for støj og uro. Så denne sammenlægning vil forringe de ordblinde børns 
indlæringsmuligheder. 
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